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    Mötesanteckningar 2023-11-30 

 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 

___________________________________________________________________________ 

Tid och plats  2023-11-30 klockan 13.00-16.00 på Linbanegatan 12 

Beslutande  Anders Wikman (NE) ordförande 

Anneli Djurklou, vice ordförande, STROKE  

  Jan Wigdell, SRF 

Margareta Wiberg, Reumatiker 

Jesper Englundh (S) 

Solweig Sundblad (S) 

  Yvonne Bromée, FUB 

Magnus Hellmark (C) 

Niklas Kleman, Neuro 

 

Ersättare  Lena Thorén, HRF 

Agneta Södersten, Astma- och allergiföreningen 

Sven Hallberg, Ångestföreningen 

 

Frånvarande  Arne Sundvall, SRF 

  Katarina Lindberg, DHR 

Lars Engelberg (S) 

Anna Juhlin (NE) 

 

Övriga deltagare Pernilla Madesäter, sekreterare 

  Malin Englund, samhällsplan. 

 

1. Öppnande      
Ordförande hälsar välkommen till dagens möte och förklarar mötet öppet 

2. Upprop 
 

3. Godkännande av föredragningslistan 
Föreslagen föredragningslista godkänns. 
 

4. Föregående anteckningar 
Fastslås. 
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5. Val av justerare, Anneli Djurklou, utses 

 
6. Översiktsplan 

Samrådstid, 27 november till 4 februari 
Beskriver samhällsplanering på långsikt, Hur ska marken användas? Gäller för hela kommunens 
yta. Fokuserar på landsbygden med dess sex största orter. Kommunen ska växa till 60 000 
invånare till 2040 med god resurshushållning. Förslaget bedömt av konsult som förslagit 
förbättringar som ska arbetas med efter samrådet. De frågor man arbetat med är bland annat 
utvecklad kollektivtrafik, ökad trafiksäkerheten i tätorterna samt flytta ut industriområden från 
centrum. 
Benämning av vår målgrupp är ”personer med en funktionsnedsättning”. 
Delarna i planen innehåller: mål -och utveckling, mark- och vattenanvändning, tematiska 
fördjupningar, Värden och hänsyn och genomförande. Efter samrådet, sammanställning och 
bemöta synpunkter, uppdatera förslaget. Synpunkter direkt på www.enkoping.se/op2040 i 
dialogkartan. Maila till framtidsdialog@enkoping.se eller per post Enköpings kommun, 
samhällsbyggandsförvaltningen, 745 80 Enköping. Går bra att få dragningar för föreningar om 
behov finns. Tillgänglighetsanpassning av planen är klar om tre veckor.  
FRE skriver ett förslag till remissvar och beslut tas i rådet 31 januari. 
Presentation bifogas protokoll. 

 
7. Tillgång till skrivet material 

Vill man ha utskrivet material av framför allt remisser hör man av sig till sekreteraren, vid de 
tillfällen man önskar och det skickas hem per post.  
 

8. Sammanträdesdagar 2024  

Onsdagen den 31 jan.  kl. 13.00-16.00  
Torsdagen den 4 april  kl. 13.00-16.00  
Torsdagen den 30 maj  kl. 13.00-16.00  
Höstens förslag på mötesdatum presenteras i januari 

 

9. Tillgänglighetspriset 

Jury utses: Anders Wikman, Jan Wigdell och Katarina Lindberg. Sista nomineringsdag 31 januari. 

Priset delas ut dels hos pristagarna och annonseras på kommunfullmäktige i mars. 

 

PAUS 

 

10. Information/återkoppling från kommunstyrelsen   

Från i tisdags: krisberedskapsplanen, remissyttrande inlämnat från FRE. Synpunkterna från FRE 

hade inte tagits hänsyn till samt andra synpunkter. Återremiss föreslogs men beslut om planen 

skickas till KF för beslut med reservation för revidering 2024. Synpunkter på hur remisser skickas 

ut väldigt sent tog upp. 
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Hjälpmedelsutredningen klar. Riktlinjer för alla kommuner, nationellt,  angående vilka 

hjälpmedel som skrivs ut gäller nu. Lika för alla. Man vill att regionen också ska ingår dvs en väg 

in. Gemensamma avgifter är inte beslutat. Återkoppling på rådet i januari. Syn- och hörsel tillhör 

sedan tidigare regionen. 

 

11. Information/återkoppling från nämnderna 

Vård- och omsorgsnämnden 

Budgeten går back på grund av köp av korttidsplatser. Dynamiskt inköpssystem är ett nytt 

avropssystem som införts där tyvärr inte korttidsplatser ingår inte. Man vill att fler använder 

trygghetskameror som har insatser på natten.  

 

Miljö- och byggnadsnämnden 

Nya kommunhuset; kopplingen till tillgänglighet är inte tillfredsställande. Magnus Hellmark tar 

frågan vidare. Är dokumentet, angående tillgänglighet angående Joar till nytta? Kan FRE vara 

med i processen. Varför missas samverkan med funktionsrättsorganisationerna fortfarande? 

 

12. Funktionshinderkonventionen, Irene Nyman, Länsstyrelsen 

Funktionshinderpolitiska arbetet, uppdrag från regeringen. Kartläggning tillsammans med MSB 

under hösten (21 länsstyrelser med tillhörande kommuner) 

Regleringsbrev i december om länsstyrelsen får ytterligare uppdrag att stödja kommunerna i 

arbetet med det strategiska funktionshinderarbetet. Ofta fysiska funktionshinder är oftast 

prioriterat. Även digital tillgänglighet prioriteras i kommunerna. Stora kommuner arbetar mer 

med strategiska plan än de minder som har mer övergripande planer. Ovanligt med indikatorer 

som kan vara svåra att sätta och att man har brist på resurser. Förvaltningarna samverkar inte. 

Utmaningar, bristande resurser (en person har ofta flera olika funktioner i små kommunerna), 

kunskaper, politiken prioriterar inte frågorna, dålig samverkan med funktionsrätts-

organisationerna. Slutsatser: från enskilda planer till övergripande planer, kunskapsnivåerna har 

ökat sedan 2018. Viktigt att hämta kunskaper hos funktionssätts-organisationerna, behöver 

prioriteras, fortsatt stöd från länsstyrelsen behövs. Personer med funktionsnedsättningar är i 

behov av mer hjälp än tidigare. Rapporten är precis utgiven och presidiet tittar på hur vi kan 

använda den i rådet. Länsstyrelserna kan stötta om man vill ta fram en plan för sitt arbeta, 

workshop, föreläsningar som man bjuds in till. Myndigheten för delaktighet har mycket bra 

material att ta del av. Förslag på ett utskott under KS är under utredning. Där frågorna skulle 

passa in mycket bra. 

 

13. Övriga frågor 

• Kundnöjdhetsenkät angående färdtjänst, bifogas 

• Färdtjänstenkät, svar, bifogas 

• Kontroll av nya förtidsröstningslokaler genomförs med fastighetsstrateg, 

valsamordnare och Jan Wigdell och Katarina Lindberg från FRE så snart det går. 
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• 2 december julmarknad där FRE-medlemmar medverkar 

• Sommarroakademin den 22 febr. handlar om synnedsättningar, gula fläcken 

    

14. Färdtjänstenkät,  

 

Mötet avslutas 

Ordförande avslutar dagens möte, tackar för året som gått och önskar god jul, ledamöterna. 

  

Antecknat av    

Pernilla Madesäter, sekreterare    

Nästa möte, onsdagen den 31 januari, Linbanegatan 12 

 

 

 


